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MOTTO:

Vše, co slyšíme, je názor, nikoliv fakt.
Vše, co vidíme, je úhel pohledu, nikoliv pravda.

Marcus Aurelius

ROK 2016 V OBCI DOLOPLAZY
     Rok 2016 byl pro naši obec velice úspěšný
z pohledu investičních akcí. V tomto roce se
nám povedlo zrekonstruovat dvě dětská hřiště,
zrekonstruovali jsme a prodloužili kanalizaci
před obecní prodejnou a současně jsme udělali
úplně nové parkoviště pro návštěvníky naší
prodejny. Kanalizaci a parkoviště jsme udělali
se zaměstnanci obce svépomocí. Náklady na
stavbu byly 40.000 Kč. Při této akci jsme
zároveň dodělali asi 60 m² místní komunikace
před domem p. Rašky.
     Další stavbou, která výrazně zlepšila vzhled
obce a přispěla k větší bezpečnosti v této části
obce je oprava chodníku od domu pana Fišera
po místní Sportbar u fotbalového hřiště. Musím
přiznat, že zastupitelstvo obce tu akci nemělo
v plánu, ale po celkem vášnivé diskuzi s občany
této části obce jsme uznali, že chodník je
opravdu nutné opravit. Tuto stavbu, tak jako
předešlé, jsme opět dělali svépomocí s využitím
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brigádníků (studentů)
většinou z naší obce.
Tímto bych jim chtěl
poděkovat za odvede-
nou práci pro obec.
Náklady na opravu
chodníku byly 120.000
Kč.
     Po ukončení opra-
vy  chodníku  j sme
s brigádníky a zaměst-
nanci obce přešli do
Poliček, kde bylo
potřeba naléhavě řešit odstavné plochy pro osobní automobily. V Poličkách potřebujeme
dostat osobní automobily z hlavní cesty na parkoviště. Proto zastupitelstvo obce
rozhodlo, že se vybuduje odstavná plocha před domem pana Pavla Špačka a dále zrušíme
v roce 2017 odvodňovací strouhu, která vede přes část Poliček v kopci. O tuto strouhu
rozšíříme místní ko-
munikac i  tak ,  aby
v této rozšířené části
mohli stát osobní auto-
mobily a hlavní cesta
byla dobře průjezdná.
Odstavná plocha před
domem pana Pavla
Špačka slouží pro
parkování šesti aut.
Tuto stavbu jsme  pro-
jednali s E.ONem a na
jejich žádost jsme
položili chráničku,
kterou spol. E.ON
p o v e d e  r o z v o d y
nízkého napětí pro
domácnosti. Náklady
na odstavnou plochu
byly 66.000 Kč. Toto
byla poslední stavba,
při které jsme využili
brigádníky z řad našich
studentů. Přišlo totiž
4. září a studenti
zasedli do školních
lavic a my jsme přešli
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na nejnáročnější stavbu
roku 2016 a to je nová
cesta kolem kapličky
v Poličkách. 
     Tuto cestu jsme
plánovali několik let,
kdy jsme se snažili vy-
hovět přání Poličáků,
a to v použití materiálu
na výstavbu cesty.
Skromná žádost byla,
aby  bylo  použi to
přírodních materiálů
(d lažební  kos tky,
kámen,  žula). Podařilo
se nám zajistit dlažební
kos tky  ze  z rušené
místní  komunikace
v obci  Koválovice.
K dnešnímu dni  je
cesta v této části obce
hotová z 80%. Chybí
dokončit asi 80 m²
k domu paní Jitky
M á j o v é  a  p a n a
R .  S t r ouha l a  a  a s i
5 0  m² k domu pana
Otruby. Tyto nedodělky v každém případě dokončíme v roce 2017.
     V neposlední řadě bych chtěl vzpomenout novou výsadbu květin před zámkem, která
výrazně změnila celkový pohled na náš zámek. 

   D ě t s k á  h ř i š t ě
v  naší obci….
     Prvním hřištěm,
které jsme zrekon-
struovali, bylo hřiště za
mateřskou školou. Při
rekonstrukci nám
finančně  pomohl
závod ŽPSV Dolo-
plazy. Na hřišti byly
vyměněny všechny
herní prvky a byla
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zvětšena bezpečnostní
dopadová plocha.
Hřiště bylo doplněno
o lav ičky  a  byla
dodělána nová přís-
tupová cesta. Zrekon-
struované hřiště za
mateřskou školou bude
sloužit pouze pro
pot řeby  mateřské
školy, nebude zpřístup-
něno veřejnosti. 
     Druhé hřiště bylo
postaveno na stáva-
jícím dětském hřišti
v místní části Poličky.
Z a s t u p i t e l s t v o
rozhodlo, že staré
hřiště v Poličkách
zrušíme a vybudujeme
nové dětské hřiště,
které bude vyhovovat
požadavkům dnešní
doby. Na toto hřiště je
obec pyšná, protože se
nám povedlo zbudovat
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opravdu krásné hřiště v krásném prostředí. Herní prvky jsme umisťovali tak aby ne-
narušovaly výsadbu v tomto prostoru a snažili jsme se, aby herní prvky do tohoto
prostředí zapadly. V příštím roce na hřišti ještě doplníme lavičky a pískoviště. Hřiště
jsme vybudovali svépomocí. Herní prvky jsou od firmy Dětská hřiště BONITA. Toto
jsou dvě stavby pro naše nejmenší, ale nezapomínáme ani na starší děti a dospělé.
V roce 2017 začneme stavět víceúčelové hřiště. O této výstavbě jsme se zmiňovali již
v minulých číslech. V letošním roce se zastupitelstvo shodlo na tom, že se výstavba
uskuteční v roce 2017. Stavět začneme v březnu příštího roku a hřiště by mělo být
dokončeno v červnu, nejpozději červenci 2017. Hřiště bude o rozměrech 42x22 m
a bude mít umělý povrch - tartan. Bude moct být využíváno na košíkovou, volejbal,
tenis a malou kopanou. Na slavnostním otevírání tohoto hřiště se budeme těšit na Vaši
účast.
     K dnešnímu dni je vybrána firma, s níž máme uzavřenou smlouvu o výstavbě. Hřiště
bude součástí sportovního areálu u fotbalového hřiště. Obec bude do tohoto hřiště
investovat ze svého rozpočtu 2.000.000 Kč. 
     Připomínám, že v tomto roce začala platit nová vyhláška o zákazu vstupu psů
do zámeckého parku. Žádáme občany o dodržování této obecně závazné vyhlášky. 

     Na závěr bych chtěl popřát jménem svým i jménem celého zastupitelstva a obecních
zaměstnanců všem klidné prožití vánočních svátků a do nového roku pevné zdraví
a mnoho osobní spokojenosti. 

Ladislav Sypko, starosta obce Doloplazy

POČASÍ JAKO NA HOUPAČCE
     Měsíc duben se jeví o půl stupně chladnější a srážkově napršelo o 49 mm více než
v loni, o chladnější počasí se postaral poslední dubnový týden. 
     Oproti tomu si to květen vynahradil vysokými teplotami nad 30 °C v druhém týdnu,
které kulminovaly koncem května. Celkově byl měsíc květen skoro o 2°C teplejší než
loni. Srážkově napadla polovina loňských srážek.
     Červen docílil vyrovnané hladiny srážek, teplotně byl o stupínek teplejší. 
     Zato letošní červenec překvapil po všech stránkách. I když dosahoval v druhé dekádě
tropických teplot, celkově byl chladnější skoro o 2 stupně °C. Spadlých 106 mm srážek
je pětinásobek loňského průměru.
     Také srpen pokračoval chladnějšími teplotami, hlavně do poloviny měsíce. Též
napršela polovina loňských srážek. 
     Měsíc září srovnal srážkový loňský průměr a teplotně byl o 2 °C teplejší. 
     Říjen nevybočil teplotně z průměru, avšak spadl dvojnásobek srážek. 
     Nejvyšší dosažená teplota léta 45,4°C byla naměřena 4. června 2016. 
     První mrazíky v polovině listopadu přinesly denní průměrné teploty okolo nuly.
Po nich přišlo oteplení nezvyklé na listopad a s ním srážky, které přesáhly loňský
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průměr. V poslední dekádě listopadu se oteplilo a 21. listopad byl nejteplejším dnem
měsíce s průměrnou teplotou +11,07°C. O týden později však už to nebyla pravda
a poslední den měsíce nevystoupil nad nulu. 30. listopad 2016 se tak stal nejchlad-
nějším dnem s teplotou - 2,12 °C.

M!síc 2015 teplota srá"ky m!síc 2016 teplota srá"ky 
      
Duben 2015 11,25°C 15 mm Duben 2016 10,68°C 54 mm 
Kv!ten 2015 15,76°C 55 mm Kv!ten 2016 17,34°C 27 mm 
#erven 2015 20,62°C 56 mm #erven 2016 21,55°C 51 mm 
#ervenec 2015 24,70°C 22 mm #ervenec 2016 22,59°C 106 mm 
Srpen 2015 23,82°C 81 mm Srpen 2016 20,87°C 44 mm 
Zá$í 2015 16,49°C 21 mm Zá$í 2016 18,89°C 19 mm 
%íjen 2015 9,84°C 84 mm %íjen 2016 9,48°C 60 mm 
Listopad 2015 6,62°C 24 mm Listopad 2016 4,56°C 345 mm 
 Eva Špačková

OHLÉDNUTÍ ZA AKCÍ 
"NA BICYKLECH MIKROREGIONEM NĚMČICKO"
     10. ročník akce "Na bicyklech Mikrore-
gionem Němčicko" se vydařil po všech
stránkách. Nádherné slunečné počasí, velice
lákavé občerstvení, které připravily
a upekly pod vedením paní Jitky Májové,
Zdeňka Fišerová a Marie Rundtová - 10
krabic nádherných koláčů, po nichž se jen
zaprášilo. Jim patří velké poděkování nejen
od nás, ale i od mnoha kolařů. Vždyť také
nebylo jednoho cyklisty, který by tyhle nád-
herné a dobré koláče nepochválil. Na zapití
byly minerálky, a komu to bylo málo, měl
možnost se zastavit také v zámecké
cukrárně. Rovněž byla otevřena zámecká
věž, z které byl krásný pohled z ptačí
perspektivy do dáli ze všech stran. Vzhle-
dem k obsazenosti kulturního sálu se
razítkovací kontrola zabydlela před
hasičskou zbrojnicí. Letošní účast kolařů
byla vskutku rekordní. Naší vesnicí projelo
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celkem 814 cyklistů, z toho bylo 717 dospělých a 97 dětí. Z tohoto množství bylo celkem
36 bikerů (z toho 10 dětí) z Doloplaz. Mezi nejmladšími byli dvouletí cyklisté Doležel
Marek, Přecechtěl Matěj a tříletá cyklistka Zavadilová Natali. Nejstarším cyklistou byl
doloplazský veterán pan Jiří Bělka. Perličkou byl příjezd do Doloplaz jediného dvojkola
borců z Nezamyslic. Mezi cyklisty se objevili také přední představitelé němčického
regionu - starostové Nezamyslic, Mořic a Vitčic. Třešničkou na dortu byla účast obec-
ních zastupitelů z "mikroregionu Bystřička" v čele se starostou obce Doloplazy u Olo-
mouce, kteří si akci velice pochvalovali. Tato akce si každým rokem získává stále více
příznivců, letos se zúčastnili cyklisté z Vyškova, Brna, Kojetína, Přerova a nejdále to
k nám měli ze Zábřehu na Moravě. 
     Pobyt na čerstvém vzduchu prostě láká a tak se těšíme na příští ročník a další
nevšední zážitky.

Eva a Květoslav Špačkovi

OBČANSKÉ SDRUŽENÍ MÍSTNÍ ŽENY
    Vážení spoluobčané, dovolte mi, abych Vás seznámila s akcemi, které jsme
v uplynulém období uspořádaly. 3. 6. se u příležitosti Dne dětí konala naučná stezka
s hledáním pokladu, který hlídala Bílá paní. Po opékání a rozdělení pokladu byla dětem
promítnuta pohádka - pro nepřízeň počasí v kulturním domě. Následující den děti
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navštívily Šmoulíkov v Prostějově.
Zde děti strávily příjemné
dopoledne. 26. 6. se uskutečnil
a u t o b u s o v ý  z á j e z d  p r o  d ě t i
i  dospělé do Sloupsko -
Šošůvských jeskyní a na zámek
v Rájci nad Svitavou. 29.7. se děti
sešly v "letním kině" na zámku
k prvnímu prázdninovému
promítání. 2. 8. jsme spolu s OÚ
uspořádali zájezd do Brna, nejdřív
nás čekala plavba parníkem po
přehradě a poté návštěva brněnské
ZOO. 5. 8. se děti opět sešly na
zámku, kde si nejprve opekly
klobásy a pak se v "letním kině"
promítal další film. 26. 8. v ranních
hodinách jsme se vydali vlakem na
výlet do Kladek. Počasí nám přálo -
sluníčko hřálo až moc, ale v lese byl
příjemný chládek. Našli jsme něco
málo hub, opekli jsme si špekáčky
a pak jsme se vydali na zpáteční
cestu. Téhož dne jsme se v podvečer
sešli v zámeckém parku, kde
proběhlo letošní poslední promítání
v "letním kině". Po skončení filmu
bylo pro děti připraveno spaní na zámku. Druhý den po snídani se děti rozešly do svých
domovů. 24. 9. se konal ve spolupráci s OÚ Burčák fest 2016. K tanci i poslechu zahráli
manželé Sloukovi. Před kulturním domem pan César a pan Pazdera opékali vepřovou
kýtu. Návštěva byla průměrná,
burčák dobrý, nálada přítomných
v ý b o r n á .  2 7 .  9 .  s e  k o n a l a
v  Poličkách Drakiáda. Počasí bylo
nádherné, jen vítr mohl více foukat.
Přesto draci k velké radosti dětí
vzlétli. 17. 11. v dopoledních
hodinách se sešly děti v hojném
počtu k již tradiční výrobě perníčků.
P o d  v e d e n í m  p a n í  A n t l o v é
z  Poliček, vytvořily děti opravdu
pěkné perníčky, které v pátek
25. 11. opět pod vedením paní
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Antlové ozdobily. Tímto bych paní
Antlové ráda poděkovala za úžas-
nou spolupráci. 21. 11. a 22. 11. se
v naší klubovně sešli děti i dospělí
k již tradiční výrobě adventních
věnců a svícnů. Účast byla hojná
a hotové výrobky moc pěkné. Ve
spolupráci s OÚ se 25., 26. a 27. 11.
konala vánoční prodejní výstava
v kulturním domě, která byla
ukončena rozsvěcením vánočního
stromu. V sobotu 3. 12. jsme

uspořáda ly  Dětskou čer-
tovskou diskotéku. Velmi pěkný
program si pro děti připravila
čertice Míša Slouková s manželem.
Na závěr přišel i Mikuláš s čertem
a děti, které zarecitovaly a byly celý
rok hodné, dostaly malou sladkou
odměnu a hodné byly všechny,
neboť žádné dítě neodcházelo
s prázdnou. A poslední akcí v tomto
předvánočním čase byla v sobotu
17. 12. vánoční besídka. Ráda
bych poděkovala všem, kteří nám
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s naší činností pomáhají - děkujeme!!!
     Všem našim spoluobčanům přeji šťastné a klidné prožití vánočních svátků, dětem
bohatého Ježíška. V novém roce hlavně zdraví, štěstí a pohodu v osobním životě
a snad také trochu pochopení pro ty, jenž k našemu životu patří.

SBOR DOBROVOLNÝCH HASIČŮ
     Jaro a léto máme již za sebou a přede dveřmi jsou podzimní a zimní dny, s tím
spojené každoroční bilancování, kontroly splněných i nesplněných úkolů, které byly
dány koncem roku loňského a také každoroční výroční schůze. Sbor z Doloplaz pořádá
svoji výroční schůzi dne 10. 12. 2016, kde předloží svým členů svoji celoroční činnost.
Čtenáři zpravodaje ovšem nemusí na tuto schůzi čekat, protože činnost našeho sboru
prezentujeme v průběhu roku na těchto stránkách. Proto mi dovolte, abych Vás seznámil
s činností od konce března.
     9. 4. 2016 jsme provedli sběr železného šrotu s uspokojivým výsledkem. 
     30. 4. jsme jako každým rokem oslavili svátek patrona hasičů svatého Floriána, který
jsme uctili slavnostním průvodem, mší svatou a položením kytice k jeho pomníku
v Němčicích nad Hanou. A ve stejný den jsme se také účastnili pořádání soutěže „Na
kolech do Poliček“.
     Od 7. května potom začíná každoroční maraton soutěží, který v tento den odstarto-
vala soutěž „O hanácký pohár“ v obci Němčice nad Hanou. Zde skončili mladší i starší
žáci na osmém místě, odpoledne muži „A“ na druhém a muži „B“ na čtvrtém místě.
     A nyní výčet dalších soutěží: 
14. 5. Vrchoslavice 28. 5. Mořice
mladší i starší žáci 5. místo mladší žáci 7. místo
muži „A“ 4. místo starší žáci 10. místo 
muži „B“ neplatný pokus muži „A“ 3. místo
    muži „B“ 11. místo
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29. 5. Dřevnovice
starší žáci 7. místo

11. 6. Hruška 25. 6. Dobromilice
mladší žáci 5. místo mladší žáci 1. místo 
dorost 1. místo muži „A“ 6. místo
muži „A“ 6. místo muži „B“ 2. místo
muži „B“ 7. místo

2. 7. Doloplazy 6. 8. Hruška
mladší žáci 8. místo  muži „A“ 1. místo
muži „A“ 2. místo muži „B“ 6. místo
muži „B“ neplatný pokus

13. 8. noční Dobromilice 20. 8. noční veteráni Doloplazy
muži „A“ 2. místo  muži 4. místo
muži „B“ 6. místo ženy 3. místo

3. 9. mládež Víceměřice 3. 9. veteráni Víceměřice
mladší žáci 12. místo    muži 3. místo
     ženy 4. místo 

17. 9. mládež Hruška 17. 9. veteráni Hruška
starší žáci 5. místo  muži 2. místo
    ženy 2. místo 

     To byl výčet soutěží v němčickém okrsku, ovšem naši muži již začali jezdit i na
ligové soutěže, zejména na přerovskou ligu a tak nabízím výsledky také z těchto soutěží.
Nutno podotknout, že tyto soutěže jsou na vyšší úrovni a se silnějšími soutěžními stroji,
ale myslím si, že i přes tento handicap jsme ostudu neudělali a umístili se dobře.

     Tedy:
4. 6. Počenice muži 8. místo 16. 7. Popůvky muži 14. místo
23. 7. Chropyně muži 10 místo 30. 7. Polkovice muži 13. místo
4. 9. Ivanovice na Hané muži 10. místo

     20. 8. také proběhla na místním hřišti soutěž „O pohár MAS“, která byla avízovaná
jako mezinárodní, bohužel, ze Slovenska nepřijelo ani jediné družstvo, i když účast
přislíbili. A tak tedy výsledky:
muži „A“ 2. místo                  muži „B“ 5. místo                  ženy 6. místo

     27. 8. se konala opět akce „Mikroregion Němčicko se baví“, tentokrát ve
Víceměřicích, kde hasiči sestavili družstvo, které reprezentovalo naši obec a skončilo
na krásném druhém místě.

tento článek pokračuje na str. 21



13



14



15



16



17



18



19

Vítězný snímek 
fotografické soutěže

Mikroregionu 
Němčicko, 
autorem je

pan Jaroslav Škrkánek

Předvánoční jarmark 
ZŠ Nezamyslice

Mikuláš ZŠ Nezamyslice
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    11. 10. jsme uspořádali dvoudenní výlet na Dolní Moravu. Zúčastnilo se 13 dětí
a jako doprovod měli 3 dospělé. První den nás zde čekalo ubytování s obědem a výstup
lanovkou na rozhlednu „Stezka v oblacích“. Na vrchol rozhledny využili někteří
z mladých možnost průlezu z patra do patra síťovým průlezem a naopak dolů se svezli
tobogánem. Na vrcholu mohli vyzkoušet svoji odvahu a postavit se na kovovou síť, pod
kterou již nebylo nic než 55 metrů vzdálená země. Zpět z rozhledny jsme se vydali pěší
stezkou, abychom trouchu protáhli tělo. Po návratu si ještě někteří zasportovali na hřišti,
které nám bylo k dispozici a pak nás čekala již večeře. Ráno po snídani jsme se začali
chystat na cestu zpět domů. Aby si naši mladí odnesli také nějaké vědomosti, udělali
jsme po cestě zpět zastávku ve vojenském muzeu Prostřední Lipka - Králíky
a nedalekého pěchotního srubu K - S 14 „U cihelny“. Zde si mohli všichni prohlédnout
techniku, která se používala za války a také podmínky v bunkrech, ve kterých se vojáci
pohybovali. 
    Nesmím zapomenout ani na zásahovou jednotku.

     Koncem dubna, a to přesně 27., byl vyhlášen poplach z důvodu taktického cvičení,
konaného tentokrát v Dobromilicích v objektu bývalého statku. Došlo zde k zahoření
ve stolárně a nacvičoval se průnik a hašení jak uvnitř, tak i vně budovy. V tuto chvíli
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jsme ještě netušili, jak se nám toto cvičení bude později hodit. Byla zde provedena
i dálková doprava vody, ale ta se již v dnešní době provádí málokdy, většinou se používá
kyvadlová doprava vody cisternami. 
    Letošní rok se vyznačoval přemnožením bodavého hmyzu.
     Vše začalo 21. 5., kdy byla jednotka povolána k likvidaci včelího roje. Protože by
byla škoda roj zlikvidovat, byl kontaktován pan Antonín Pavlík, který roj odchytil.
     26. 6. bylo výjezdů několik. Nejprve to bylo k odstranění stromu na cestě k nádrži,
potom k utrženému plechu na střeše rodinného domu v Chaloupkách, dále ke stromu
přes cestu na Želečské ulici a nakonec k polámanému stromu spadenému na elektrické
vedení u mostu přes Brodečku směrem na Poličky.
     22. 7. bylo likvidováno hnízdo sršňů, 27. 7, 3. 8. a 24. 10. byly likvidovány vosí
hnízda.
     11. 11. jsme byli přivoláni k otevření domu pro podezření úmrtí osoby a 12. 11. se
nám zúročilo ono taktické cvičení, kdy jsme vyjížděli k požáru stodoly v bývalém statku.
Požár byl naštěstí zpozorován včas a tak se podařilo zabránit, aby se požár rozšířil na
celou stodolu a poničil tak jenom její část.
     15. 11. byla jednotka povolána opět k oné stodole, protože hrozilo opětovné vznícení,
ale po chvilce bylo riziko nového požáru zlikvidováno.
     Zde bych chtěl znovu připomenout, že místo toho, aby lidé začali nahánět místní
hasiče sami, nejrychlejší způsob je volat tísňovou linku hasičů 150.
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     Nicméně naše poděkováním patří lidem, kteří si všímají svého okolí a tím pomáhají
zabránit větším škodám a neštěstím.
     Závěrem bych chtěl všem lidem popřát krásné a šťastné Vánoční svátky, šťastný
a úspěšný nový rok, v němž se lidé nebudou nenávidět, nebudou si závidět a budou si
vzájemně pomáhat.

Za hasiče Karel Bátěk

Z ČEHO SE TĚŠÍME A NA CO SE TĚŠÍME….
     Letos v září se všem 25 dětem v naší
mateřské škole začínalo s veselou náladou.
Těšily se na to, jak vyzkouší nové školní hřiště,
na kterém zářily barvami průlezky, skluzavky,
houpačky, lavičky, tabule na kreslení a pod
plachtou schované pískoviště. K tomu dostaly
nové koloběžky a odrážedla. Děkujeme všem,
kdo se na budování tohoto skvělého hřiště
podíleli. Je nám na něm moc dobře.
     Potěšilo nás pozvání na ochutnávku do
našeho obchodu. Moc nám chutnala šunka
a grilované párečky. Tak jsme jim tam za to za-
zpívali. Pro dobrou náladu k nám jezdí do
školky také loutkové divadlo. Pohádky jsou
nejen poučné, ale hlavně veselé a plné
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písniček, které se rádi učíme. Když se ochladilo a venku se už nedá sportovat,
jezdíme autobusem do sokolovny v Dobromilicích. Naučíme se nejen rychle převlékat,
slušně cestovat, hlídat si své věci, ale hlavně cvičit na nářadí, které není v naší školce.
Také tam máme možnost trénovat na „naši“ olympiádu mateřských škol. Je to veselá
zábava, moc nás to baví.
     A na co se těšíme?
     Už jen na Mikuláše a na vánoce.
Mikuláš přijde do školky a také domů.
Vánoce jsou nejkrásnější svátky v roce.
Vánočně to voní i u nás ve školce -
pekl i  jsme perníčky na posezení
u stromečku. A co si děti přejí pod
stromeček? Hlavně dárky - hračky, jen
holčičky parádnice také hezké a pohád-
kové oblečení. Dopisy jsou dávno
odeslané, ale malé přáníčko - dopis
máme taky:

     Milý Ježíšku, přečti si mé psaní.
     Je krátké. Mám jen jedno přání.
     Ať jsou lidé v novém roce stejní
     jako na vánoce.
     Ať jsou milí, míň se mračí.
     Děkuji ti. To mi stačí.

     Celý kolektiv mateřské školy přeje všem krásné a spokojené prožití vánoc a v novém
roce 2017 hodně zdraví, štěstí a úspěchů.

Vlasta Matoušková, ředitelka mateřské školy

VÁNOČNÍ VÝSTAVA 
A ROZSVĚCENÍ VÁNOČNÍHO STROMU
     Počátek adventního času byl v naší obci ve znamení pečení a zdobení perníčků,
a také výroby adventních věnců a svícnů. Samotný advent pak zahájila tradiční vánoční
výstava v kulturním domě. Zahájení výstavy bylo v letošním roce spojeno se zdobením
perníčků. Výstava byla bohatě zastoupena krásnými výrobky, z nichž mnohé vyrobily
zručné ruce místních spoluobčanek. V neděli 27. 11. v podvečer se na nádvoří zámku
sešli nejen místní občané, ale též přespolní k rozsvěcení vánočního stromu. Pro všechny
přítomné dospěláky byl připraven, troufám si říci, dobrý svařák a pro děti teplý čaj.
Rozdávaly se perníčky, které připravily naše děti. V 16.30 začal program, ve kterém
vystoupily děti z místní mateřinky s pásmem vánočních básniček a koled. Dále děti
z druhé třídy ZŠ v Nezamyslicích, kteří nejen zarecitovaly, ale i zatančily. Potom násle-
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dovalo vystoupení
dětí z družiny ZŠ
v Nezamysl ic ích.
D á l e  s p o l e č n é
vystoupení manželů
Sloukových s dětmi
taktéž ze ZŠ v Neza-
myslicích, na trubku
zahrál Tomáš Přibyl
a na flétnu Vendula
Vránová. Závěrem
popřál pan starosta
všem př í tomným
š ť a s t n é  s v á t k y
vánoční, zdraví štěstí
a rodinnou pohodu
v  n a s t á v a j í c í m
novém roce. K přání
se připojila též paní
Vlasta Matoušková.
A  p a k  z a z n ě l a
v  podání manželů
Sloukových Tichá
noc a vánoční strom
se rozzářil. . . . . . . . .
Okamžik, který se
opakuje, ale pokaždé
jej vnímám s poko-
rou, klidem v duši
a  s  o č e k á v á n í m
něčeho vzácného, krásného. 
    Závěrem bych ráda poděkovala všem dětem a manželům Sloukovým za krásné

vystoupení. Velký dík patří paní učitelce Halašové, paní Kateřině Dostálíkové, panu
učiteli Sloukovi, paní ředitelce Matouškové a paní učitelce Zelinkové za trpělivost při
přípravě dětí na vystoupení. Poděkování patří také všem, kteří nám s přípravami této
akce nezištně pomáhali. 

Dana Sypková

FANTOM OPERY
     Dne 19. 11. se konal zájezd na muzikál do Prahy. Na muzikál nazvaný Fantom opery,
který se odehrával v divadle Goja Music Hall. Odpoledne byl přistavený autobus, takže
my jen nasedli a vyrazili jsme na cestu. Do Prahy jsme dojeli kolem páté hodiny
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odpolední, měli jsme ještě čas a tak se naše menší
skupina vydala směrem k malé kavárničce, která
byla nedaleko. A opravdu jsme se do ní vlezli
akorát, měla dvanáct míst. Po občerstvení jsme
se s chutí vydali do divadla. Odložili jsme kabáty
a šli do sálu. V sále jsme měli velice dobrá místa,
představení jsme měli jako na dlani. V sedm
hodin se v hale zhaslo a my jen s úžasem začali
sledovat.
    Muzikál vyprávěl o muži, který žil pod

divadlem, protože měl znetvořený obličej.
Jednou, když dívka jménem Christine Daaé
dostala hlavní roli, tak se fantom zamiloval do je-
jího hlasu. Chtěl ji jen pro sebe a to se nelíbilo
Raoulovi. Raoul ji miloval a později se zasnoubili. Když se to Fantom dozvěděl, odvedl
ji k němu pod divadlo, kde ji držel. Christine mu zpívala, co jí síly stačili, ale Raoul ji
našel. Bohužel Fantom s tím počítal a tak jej chtěl oběsit. Christine mu musela slíbit, že
s ním zůstane. Později však Fantom pochopil, že ona jej nemiluje a nakonec oba dva
pustil. Potom zmizel neznámo kam a už se v divadle nikdy neobjevil.

Adéla Cesarová a Michaela Malá

ŠŤASTNÉ A VESELÉ PŘEJE MASARYKOVA ZŠ 
A MŠ NEZAMYSLICE
     Rok se s rokem sešel a zase už se všichni těšíme na Ježíška. Jedno z nejkrásnějších
období celého roku se kvapem blíží a je to vidět i na proměnách Masarykovy ZŠ a MŠ
Nezamyslice. Okna zdobí vánoční motivy, ve třídách svítí stromečky a chodby se
proměnily v zimní krajinu plnou vloček a obrázků s adventní tematikou. V hodinách
hudební výchovy znějí koledy, dopisy pro Ježíška nahrazují hodiny psaní a ve výtvarné
výchově vznikají krásná vánoční přání. 
     Právě výrobky s vánoční a adventní tematikou bylo možné zhlédnout i zakoupit na,
v pořadí již druhém, vánočním jarmarku, který se konal 6. prosince odpoledne
v prostorách školy. Návštěvnost byla opravdu vysoká a ti, kteří se rozhodli a přišli,
určitě neprohloupili. Žákům prvního i druhého stupně se výrobky moc povedly
a návštěvníci mohli potěšit nejen oči a duši, ale mohli se také zahřát výborným nealko
punčem, čajem nebo kávou a k tomu si zakousnout nějakou tu sladkou dobrotu, a potěšit
tak ještě i své chuťové buňky. Výtěžek z jarmarku poslouží jednotlivým třídám a školním
družinám na podporu volnočasových aktivit žáků. 
     Den před jarmarkem, tedy 5. prosince, navštívil školu svatý Mikuláš se svým počet-
ným doprovodem. Čertíci, andělé i samotný Mikuláš v podání deváťáků byli úžasní,
a hlavně měli dobré srdce, takže tentokrát si žádného zlobivého žáčka neodnesli, i když
mnozí měli opravdu namále a slzy na krajíčku. 
     V pořadí třetí neméně důležitou událostí patřící do adventních tradic bylo rozsvě-
cování vánočního stromu v Nezamyslicích i Doloplazech. V letošním roce byl kulturní
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program při rozsvěcování v Nezamyslicích v režii právě základní školy. Vystoupili žáci
2. B a prvního oddělení školní družiny pod vedením paní vychovatelky Fialové, pan
učitel Jakoubek a pan učitel Slouka se svými pěveckými sbory. V Doloplazech násle-
dující den děti ze 2. B a školní družiny a pan učitel Slouka se svým sborem a manželkou
Míšou. Dětem se vystoupení povedla a s jejich pomocí začal magický adventní čas pro
všechny přítomné. 
     Škola se snaží být dobrým partnerem své obce a svými početnými aktivitami to
neustále dokazuje. Moderní vesnická škola – to je vize, kterou se škola řídí a hodlá se
jí řídit i nadále a neustále se zdokonalovat ve prospěch žáků, kteří ji navštěvují. To, že
se škola nemá za co stydět, dokazují úspěchy v mnoha oblastech jejího působení.
Nejnovějším a největším úspěchem je bezesporu vítězství školního časopisu Písařík
v celostátní soutěži časopisů druhého stupně. Zvítězili jsme a můžeme tak hrdě prohlásit,
že máme nejlepší časopis žáků druhého stupně v České republice. Druhé místo jsme
obsadili v kategorii webových časopisů a třetí místo v doplňujících kategoriích „Titulka“
a „Obsah“. Velké díky patří celému redakčnímu týmu pod vedením skvělé paní učitelky
Krupičkové. Úspěchů pravidelně dosahujeme ve sportovních, výtvarných i odborných
soutěžích. Máme zkrátka skvělé žáky, kteří jsou na soutěže skvěle připravováni a mají
výbornou podporu rodiny. Bez spolupráce žák, škola, rodina to prostě nejde. Když to
ale funguje, je to ten nejlepší způsob, jak žáka motivovat k dalšímu vzdělávání
a úspěchům v budoucnu. Jedním z příkladů motivace žáků byla výtvarná soutěž „Jak
vidím Nezamyslice“, která byla určena pro žáky 6. - 9. ročníku. Výtvarné práce žáci
zpracovávali v programu Malování na počítačích. Práce se žákům opravdu povedly
a bylo velice těžké vybrat ty nejlepší. O vítězích soutěže rozhodlo hlasování na interne-
tových stránkách školy na www.skolnicasopis.cz. 
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     Zřejmě jen málokdo nezaznamenal pohyb stavebních strojů v okolí školy. Byla totiž
zahájena stavba budovy C. Na podrobnosti jsem se zeptala ředitele školy Mgr. Petra
Jordána. „V rámci projektu dojde k vybudování nové třípodlažní budovy „C“. Tato
stavba bude probíhat za plného provozu školy a nedotkne se výuky. Po realizaci projektu
dojde ke zvýšení počtu kmenových učeben o 5 tříd, díky čemu bude škola schopna
zajistit výuku pro stále rostoucí počet žáků. Minimální počet žáků v pěti nových
kmenových učebnách pro třídy 1. stupně je 18 žáků, dojde tedy ke zvýšení kapacity
o 90 žáků. Těmito kroky dojde k doplnění chybějících kmenových učeben, čímž se za-
jistí kvalitnější podmínky pro vzdělávání. Odborné učebny (v budově B), které do té
doby sloužily jako kmenové učebny, se již budou moci využívat pouze ke svému účelu.
Po přesunutí hlavního vchodu a šatních prostor do nové budovy dojde k bezbariérovému
zpřístupnění školy v plném rozsahu. Budova by měla být předána k užívání 1. září 2017.
Připravuje se taktéž  žádost o rekonstrukci odborných učeben v budově B. Jedná se
především o vybavení učeben přírodopisu, zeměpisu, fyziky, chemie, jazyků, cvičné
kuchyně, školních dílen, informatiky a mediální výchovy. Vše by mělo být zrealizováno
nejpozději do 31. 12. 2018. Čeká na nás mnoho práce a mnoho nového. Věřím, že
veškeré úsilí, které jsme při přípravě těchto projektů vynaložili, přinese očekávané
změny v podobě nové a moderní školy nabízející širokou škálu vzdělávání
i volnočasových aktivit pro všechny žáky bez rozdílu.“ 
     A já už jen ke slovům pana ředitele dodám, že k tomu všemu budeme potřebovat
taky trošku toho štěstí, které se na nás čas od času usměje, a to si určitě budeme všichni
přát na konci tohoto roku. Až si budeme zase dávat vzletná předsevzetí, o kterých
budeme stejně předem vědět, že je nesplníme, zkusme to letos trošku zjednodušit. Méně
se mračit a více se smát, méně pracovat a více se věnovat svým blízkým, méně se hádat
a více se milovat. A bude nám fajn, uvidíte. Jménem Masarykovy základní a mateřské
školy Nezamyslice přeji všem čtenářům Zpravodaje krásné Vánoce plné milých a neza-
pomenutelných překvapení a v roce nastávajícím buďte hlavně zdraví přátelé! 

Mgr. Dagmar Halašová

NAŠE OBEC 
SE LETOS 
ZAPOJILA 
DO AKCE 
VYPOUŠTĚNÍ
BALÓNKŮ 
S PŘÁNÍM
JEŽÍŠKOVI
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SPOLEČENSKÁ KRONIKA
Narodil se Michal Vrána.
Životní jubileum oslavili:

paní Marta Montielová 
paní Alena Otevřelová
pan Josef Raška
pan Karel Rundt
paní Eva Charvátová
pan Pavel Répal

Ještě jednou moc gratulujeme! paní Marta Montielová

Opustili nás:

pan František Lužný
paní Marta Šťastná
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SILVESTROVSKÁ VYJÍŽĎKA NA KOLECH
Cykloturisté z Němčic nad Hanou pořádají v sobotu 31. prosince 2016 pravidelnou

cyklovyjížďku na trase NĚMČICE - MORKOVICE - NĚMČICE.

Sraz účastníků je v 11:00 hod. u kašny na náměstí v Němčicích.

Občerstvení s sebou (vzorky cukroví a klobásek, jednohubky, chlebíčky, 
uzené, teplý čaj s něčím na zahřátí apod.)

Závěrečné posezení od 14:00 hod. v restauraci “Zátiší“ v Němčicích nad Hanou. 

NIKAM SE NEŽENEM, HLAVNĚ ŽE DOJEDEM, takové je heslo 
cykloturistů z Němčic nad Hanou, kteří zvou všechny ty, kteří chtějí 

prožít poslední den roku 2016 netradičně na kole.

Účast na akci na vlastní nebezpečí, cyklistická přilba povinná.
Teplé oblečení také. 

Se souhlasem pořadatelů zpracoval Miroslav Rohel.
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